
Beretning for 2023 – Kreds 4 
Som nystartet koordinator har jeg brugt starten af året på at sætte mig ind i organisationen samt det 

område, hvor jeg er strand og havjagts koordinator. 

Jeg er kommet med i en arbejdsgruppe omkring naturgenopretningsprojekt ved Kongeåen, hvor gruppens 

formål er at forsøge at bevare muligheden for at gå på jagt og bidrage til forvaltningen af vildt og levesteder 

i området. Vi er af Danmarks Jægerforbund blevet bedt om at dokumentere forløbet, så det kan bruges i 

kommende naturprojekter. Der har netop været afholdt møde ved Esbjerg kommune som er positiv 

indstillet overfor fremtidig jagt og predations bekæmpelse i området. 

Jeg har derudover ydet bistand og rådgivning til nye hav- og strandjægere i kredsen og fornemmer en 

stigende interesse for jagtformen. 

Jeg er blevet kontaktet af frustrerede Vadehavsjægere, der søger svar på om Vadehavet/natura 2000 

områder genåbnes for edderfuglejagt i 2024. Dette har jeg ikke kunne give noget svar på, da den adaptive 

forvaltningsplan for edderfuglen stadig ikke er på plads. 

Herudover arbejdes der med projekter om opsætning af edderfugleshelters forskellige steder i kredsen. 

Jeg har i mit lokalområde spredt budskabet om vigtigheden i dokumentation af vingeindsamling og 

konditions vejning af svømme- og dykænder. Jeg opfordrer til, at der stilles krav om, at de fugle der 

nedlægges på alle jagtforenings arealer, skal indgå i dokumentationen. Dette har jagtforeningerne i mit 

lokalområde reageret positivt på. 
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